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projekt                         

P R O T O K Ó Ł NR VIII/2024 

 

z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Drawnie zwołanej 

na dzień 26 listopada 2024 roku. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Drawnie Pan Aleksander Dementiew o godz. 905 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych, sołtysów i zaproszonych gości poinformował, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

15 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

/Lista obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanową załącznik Nr 1, 2, 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uwagi do porządku obrad VIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji nr VII. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

5. Informacja o przygotowaniach do sezonu zimowego dróg i chodników gminnych.(druk nr 52) 

6. Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024. (druk nr 53) 

7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

           1/ zmiany budżetu Gminy Drawno na rok 2024,(druk nr 54) 

           2/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 2024-2039, (druk nr 55) 

           3/ określenia wysokości i zasad  poboru podatku od środków transportowych na 2025 rok,  

              (druk nr 56) 

           4/  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

                oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 w Gminie Drawno, ( druk nr 57) 

            5/ zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia w określonych miejscach publicznych na terenie    

                miasta i gminy Drawno odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych, (druk nr   

                58)  

            6/ zmiany uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Drawnie  

                oraz uchwalenia Statutu tej jednostki, (druk nr 59) 

            7/ zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

                Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej spółce pod firmą  

                Społeczna Inicjatywa mieszkaniowa KZN Gryf Sp. z. o.o. z siedziba w Resku.( druk nr 60) 

8. Wolne wnioski i zapytania.  

9. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Pkt 2 porządku obrad - Uwagi do porządku obrad.  

 

Burmistrz zaproponował wprowadzenie do porządku obrad następujące projekty uchwały: 

1/ uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025-2027, ( druk nr 61) 

2/zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Drawno długoterminowej 

pożyczki.(druk nr 62) 

 

Przewodniczący Rady – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze 

Gminy Drawno na 2025 rok (druk nr 63) 
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Projekt uchwały został zaproponowany do wprowadzenia do porządku obrad na wniosek radnego 

Łukasza Buchajczyka Wniosek zawiera uzasadnienie oraz opinię Zachodniopomorskiej Izby 

Rolniczej.  

 

Głosowanie I  

Przewodniczący Rady – zapytał, kto z Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025-2027, (druk nr 

61) 

 

Wyniki glosowania. 

Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2025-2027 ( druk nr 61) (2024-11-26 09:07:49) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość bezwzględna ustawowego składu rady) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że porządek obrad dzisiejszej sesji został poszerzony o projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025-2027 ( druk nr 

61) 

 

Głosowanie II  

Przewodniczący Rady – zapytał, kto z Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę 

Drawno długoterminowej pożyczki. (druk nr 62) 

 

Wyniki głosowania. 

Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zaciągnięcie przez Gminę Drawno długoterminowej pożyczki (druk nr 62) (2024-11-26 

09:08:26) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość bezwzględna 

ustawowego składu rady) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że porządek obrad dzisiejszej sesji został poszerzony o projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Drawno długoterminowej 

pożyczki. (druk nr 62) 

 

Głosowanie III 

Przewodniczący Rady – zapytał, kto z Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na obszarze Gminy Drawno na 2025 rok (druk nr 63) 

 

Wyniki głosowania. 
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Poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Drawno na 2025 

rok (druk nr 63) (2024-11-26 09:09:06) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość bezwzględna 

ustawowego składu rady) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 11 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta Kucharska; Karol Lewdański; 

Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 2 - Adam Emilianowicz; Janusz Lewandowski; 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Paweł Kasprzak; 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że porządek obrad dzisiejszej sesji został poszerzony o projekt 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na obszarze Gminy Drawno na 2025 rok (druk nr 63) 

 

/Przedział czasowy z nagrania od: 00:03:55 do 00:07:36/ 

 

 

Pkt 3 porządku obrad - Przyjęcie protokołu z sesji nr VII 

 

Przewodniczący Rady - powiedział, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz w 

systemie rada. Do protokołu nie wniesiono uwag ani poprawek. 

 

„Wobec powyższego, że nie wniesiono poprawek, protokół z sesji nr VII poddaję pod głosowanie.”  

Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Nr VII ? 

 

Wyniki głosowania. 

Przyjęcie protokołu z sesji nr VII (2024-11-26 09:10:09)4. 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że protokół z sesji nr VII został przyjęty jednogłośnie. 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:07:38 do 00:08:34/ 

 

 

Pkt 4. porządku obrad - Sprawozdanie Burmistrza między sesjami. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami za okres od dnia 24.10.2024 r. do  

dnia 21.11.2024 r.  

 

Pytania. 

 

Radny Sławomir Nowak – prosi o przedstawienie tematów spotkania 21 członków Rady Programowej 

Stowarzyszenia Lider Pojezierza w Choszcznie.  
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Burmistrz – powiedział, że spotkanie odbyło się w Choszczeńskim Ośrodku Kultury. W spotkaniu 

uczestniczyli wszyscy członkowie Rady Programowej Stowarzyszenia Lider Pojezierza. Spotkanie 

dotyczyło przedstawienia zmian do projektów, które będą realizowane w poszczególnych gminach. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości.  

 

/Sprawozdanie stanowi złącznik nr 4 do niniejszego protokołu. / 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:08:35 do 00:23:59/ 

 

Pkt 5. Porządku obrad – Informacja o przygotowaniach do sezonu zimowego dróg i chodników 

gminnych.(druk nr 52) 

Burmistrz – powiedział, że informacja została omówiona na posiedzeniach komisji. Prosi o zadawanie 

pytań do powyższej informacji. 

 

Pytań do informacji nie było 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że informacja została przyjęta do wiadomości.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:24:00 do 00:24:35/ 

 

Pkt 6  Porządku obrad - Sprawozdanie o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2023/2024. (druk nr 53) 

Burmistrz – powiedział, że sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniach komisji. Prosi o 

zadawanie pytań do powyższego sprawozdania. 

 

Pytań do sprawozdania nie było. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:24:36 do 00:25:59/ 

 

Pkt 7 porządku obrad – podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Drawno na rok 2024 (druk nr 54) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie 

wnosi żadnych zmian do projektu. Prosi o zadawanie ewentualnych pytań. 

 

Dyskusji nie było 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Drawno na 2024 rok (druk nr 54) 
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(2024-11-26 09:29:30) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:26:00 do 00:27:55/ 

 

/Uchwała Nr VIII/33/24 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. / 

 

 

2/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 2024-2039, (druk nr 55) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że druk projektu zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024-2042 jest dostosowaniem wieloletniej prognozy finansowej do wielkości wynikających z 

budżetu na 2024 rok. Nie wnosi zmian do projektu uchwały. Prosi o zadawanie ewentualnych pytań.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 

2024-2042 (druk nr 55) (2024-11-26 09:30:34) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:27:56 do 00:28:54/ 

 

/Uchwała Nr VIII/34/24 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. / 

 

 

3/ określenia wysokości i zasad  poboru podatku od środków transportowych na 2025 rok, (druk 

nr 56) 

 

Burmistrz – powiedział, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie wnosi 

żadnych zmian do projektu. Prosi o przyjęcie powyższego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 
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Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości i zasad poboru podatku od środków. 

transportowych na 2025 rok (druk nr 56) (2024-11-26 09:31:33) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 12 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Aleksander Dementiew; Adam Emilianowicz; 

Paweł Kasprzak; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta Kucharska; Janusz 

Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 1 - Łukasz Buchajczyk; 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Tomasz Kic; 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty większością głosów.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:28:55 do 00:30:00/ 

 

/Uchwała Nr VIII/35/24 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. / 

 

  

4/ przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz  

    Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 w Gminie Drawno, ( druk nr 57) 

 

Burmistrz - powiedział, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie wnosi 

żadnych zmian do projektu. Prosi o przyjęcie powyższego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 w Gminie Drawno                      

(druk nr 57) (2024-11-26 09:33:01) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:30:01 do 00:31:20/ 

 

/Uchwała Nr VIII/36/24 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. / 

 

 

5/ zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia w określonych miejscach publicznych na terenie    

 miasta i gminy Drawno odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych, (druk nr 58) 

 

Burmistrz - powiedział, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie wnosi 

żadnych zmian do projektu. Prosi o przyjęcie powyższego projektu uchwały. 
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Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia w określonych miejscach. 

publicznych na terenie miasta i gminy Drawno odstępstw od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych (druk nr 58) (2024-11-26 09:34:40) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:31:21 do 00:34:00/ 

 

/Uchwała Nr VIII/37/24 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. / 

 

 

6/ zmiany uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Drawnie oraz   

    uchwalenia Statutu tej jednostki, (druk nr 59) 

 

Burmistrz - powiedział, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie wnosi 

żadnych zmian do projektu. Prosi o przyjęcie powyższego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Drawnie oraz uchwalenia Statutu tej jednostki (druk nr 59) (2024-11-26 

09:35:56) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:33:01 do 00:34:16/ 

 

/Uchwała Nr VIII/38/24 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. / 
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Przerwa od godz. 935 do godz. 945 

 

 

7/ zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 

na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej spółce pod firmą Społeczna Inicjatywa 

mieszkaniowa KZN Gryf Sp. z. o.o. z siedziba w Resku. ( druk nr 60) 

 

Pan Jakub Pyrzanowski Dyrektor KZN Gryf Sp. z. o.o. z siedzibą w Resku przedstawił informację 

dotyczącą społecznej inicjatywy mieszkaniowej. Jest to idea rządowa, która polega na tym, aby 

budować mieszkania o obniżonym wobec ceny rynkowych czynszach.   

 

Odbyła się dyskusja z udziałem Radnych i Burmistrza Drawna. 

 

Burmistrz wniósł poprawkę w załączniku do uchwały w pkt 4 przy kwocie 11 000.000,00 zł. słownie 

powinno być cyt. „jedenaście milionów złotych”.   

 

Zamknięcie dyskusji. 

 

Przerwa od godz. 1053 do godz. 1102 

 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu11. 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej spółce pod firmą 

Społeczna Inicjatywa mieszkaniowa KZN Gryf Sp. z. o.o. z siedziba w Resku (druk nr 60) 

(2024-11-26 11:04:16) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:43:15 do 02:02:39/ 

 

/Uchwała Nr VIII/39/24 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. / 

 

 

8/ uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025-2027, ( druk nr 61) 

 

Burmistrz - powiedział, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie wnosi 

żadnych zmian do projektu. Prosi o przyjęcie powyższego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 
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Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata12. 

2025-2027 ( druk nr 61) (2024-11-26 11:05:39) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:02:02:40 do 02:03:59/ 

 

/Uchwała Nr VIII/40/24 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. / 

 

 

9/ zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Drawno 

długoterminowej pożyczki, (druk nr 62) 

 

Burmistrz - powiedział, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie wnosi 

żadnych zmian do projektu. Prosi o przyjęcie powyższego projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez 

Gminę Drawno długoterminowej pożyczki (druk nr 62) (2024-11-26 11:07:10) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 14 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Tomasz Kic; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; 

Jolanta Kucharska; Janusz Lewandowski; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:02:04:00 do 02:05:30/ 

 

/Uchwała Nr VIII/41/24 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. / 

 

 

10/ obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 

obszarze Gminy Drawno na 2025 rok (druk nr 63) 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – przestawił uzasadnienie do powyższego projektu uchwały.  

Podstawowy podatek rolny wyliczany jest w gminach w oparciu o cenę dt (kwintala) żyta podaną 

przez GUS. Stanowi on 2,5-krotność ceny 1 dt żyta. W związku z tym podstawowa stawka podatku 

rolnego w 2025 r. wyniesie 215,85 zł za 1 ha przeliczeniowy. W tym roku jest to 202,5 zł (po 
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obniżeniu przez Radę Miasta w 2023 r. z 225,075 zł do 202,5 zł), w 2023 roku - 185,12 zł, w 2022 - 

153,70 zł/ha, a w 2021 - 146,37 zł/ha. Z kolei podatek za pozostałe grunty rolne, które podlegają 

podatkowi rolnemu, to równowartość 5 kwintali żyta. Czyli w 2025 roku będzie to 431,70 zł/ha. W 

roku 2024 jest to 405 zł/ha (obniżony ze stawki 448,15 zł/ha), a w 2023 - 370,25 zł/ha.  

Rada gminy jest uprawniona do obniżenia cen skupu żyta przyjmowanych jako podstawa obliczania 

podatku rolnego na obszarze gminy. 

W celu obniżenia obciążeń podatkowych z tytułu podatku rolnego Rada Miejska w Drawnie 

postanowiła obniżyć cenę skupu żyta będącą podstawą do obliczania podatku rolnego na 2025 r. do 

83,00 zł za jeden kwintal, z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2025 r.  

Jeśli Rada Miejska nie podjęłaby uchwały to stawki podatku rolnego obliczone według średniej ceny 

skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2025 wyniosłyby 

215,85 zł za hektar przeliczeniowy gruntów gospodarstw rolnych i 431,7 zł za hektar gruntów 

niestanowiących gospodarstw rolnych.  Po obniżeniu średniej ceny skupu żyta stawki podatku rolnego 

kształtują się na poziomie 207,5 zł za hektar przeliczeniowy gruntów gospodarstw rolnych i 415,00 zł 

za hektar gruntów niestanowiących gospodarstw rolnych. Przewidywanym skutkiem obniżenia 

średniej ceny skupu żyta jest zmniejszenie wagi fiskalnej podatku rolnego dla gospodarstw rolnych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Drawno, a także ograniczenie wzrostu stawek podatku rolnego w 

związku z dynamicznym wzrostem średniej ceny skupu żyta w ciągu ostatnich dwóch lat, a także 

uzyskiwanie ze sprzedaży niskich cen płodów rolnych.  

Średnia cena skupu żyta dla rolników za rok 2024 wynosiła 66-67 zł/dt tj. (660-670 zł/t) proponowana 

stawka wg GUS to 86,34 zł/dt  tj. (836,4 zł/t) 

W myśl art. 5a ustawy z dnia 14 grudnia 1995 r. o izbach rolniczych (Dz. U. z 2022 r. poz. 183) 

organy samorządu terytorialnego zasięgają opinii właściwej miejscowo izby o projektach aktów 

prawa miejscowego dotyczących rolnictwa, rozwoju wsi i rynków rolnych, w związku z powyższym 

w dniu 21.11.2024 r. przedłożyłem projekt uchwały celem zaopiniowania do Zachodniopomorskiej 

Izby Rolniczej Zachodniopomorska. Izba Rolnicza pismem z dnia 22.11.2024. pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt.  

 

Burmistrz – powiedział, że zna problemy rolników ponieważ pracował z rolnikami ponad dwadzieścia 

lat.  Sytuacja gmin jest obecnie bardzo trudna.  Powiedział, że gminy ościenne nie podjęły uchwały 

obniżającej stawkę podatku rolnego. 

Poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie skutków dla gminy obniżenia podatku rolnego. 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że przy proponowanej stawce podatku rolnego w kwocie 83,00 zł 

będzie mniej do budżetu w kwocie 45.000,11 zł. w stosunku rocznym. Gdyby przyjąć stawkę 

proponowana przez GUS w kwocie 86,00 zł. to wpływy do budżetu były by większe o 71.906,00 zł.   

Od osób prawnych w tym roku przy stawce aktualnej dochód wynosił 367.723,00 zł., natomiast przy 

proponowanej stawce 83,00 zł.  dochód będzie wynosił 373.729,00 zł.  

Od osób prawnych dochód w tym roku przy stawce aktualnej wynosi 726.000,00 zł., natomiast przy 

stawce 83,00 zł. będzie wynosił 743.893,00 zł.  

 

Burmistrz – zapytał, jaka to będzie kwota od jednego gospodarstwa. 

 

Skarbnik Gminy - powiedziała, że opodatkowanie w 2024 r. dla gospodarstwa o powierzchni 105 ha 

podatek wynosi 21.422,00 zł, natomiast przy obecnej stawce GUS stawka dla gospodarstwa wynosi 

21.951,00 zł. Wzrost podatku na 2025 roku przy stawce maksymalnej wynosi 1.412,00 zł., natomiast 

przy stawce obniżonej w kwocie 83,00 zł. wynosi 883,00 zł. rocznie.  

 

Radny Łukasz Buchajczyk – powiedział, że stawka jest przedstawiona na sto hektarów gospodarstwa, 

natomiast gdyby stawka została przeliczona na wszystkie hektary to wyniesie około 240,00 zł. 

 

Radny Tomasz Kic – powiedział, że podatek jest i tak jest wyższy w stosunku do poprzedniego roku.  
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Burmistrz – powiedział, że gospodarstwa należy podzielić na trzy grupy. Ta pierwsza najwyższa 

grupa to spółki. Druga grupa to gospodarstwa, które utrzymują się tylko z rolnictwa. Natomiast trzecia 

grupa to gospodarstwa w której dodatkowo rolnik pracuje. Uważa, że na obniżeniu stawki podatku 

rolnego najbardziej skorzystają największe spółki.    

 

Radny Łukasz Buchajczyk – powiedział, że to o czym mówi pan burmistrz to jest jedna trzecia naszej 

gminy. Natomiast pozostała część rolników tutaj żyje, tutaj robimy zakupy oraz tutaj nasz dzieci 

chodzą do szkoły. Nie możemy patrzeć na firmy z dużym kapitałem, które funkcjonują w naszej 

gminy. 

 

Burmistrz – powiedział, że wie, że rolnikom jest ciężko, ale gmina jest tutaj pierwszym ogniwem, 

która traci na obniżeniu podatku. Wszyscy włodarze gmin starają się, aby wpływy były jak największe 

do budżetu. Koszty utrzymania są coraz wyższe, a wpływy coraz niższe.   

 

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że rolnictwo w Gminie Drawnie na specyficzne warunki, 

ponieważ przez lasy i puszczę temperatura jest o dwa stopnie niższa w porównaniu z Gminą 

Choszczno. Różnica dwóch stopni temperatury opóźnia w plonach i w pracach. Rolnicy w gminie nie 

mają wagi, aby móc zważyć swoje plony. Rolnicy w Gminie Drawno pracują w trudnych warunkach.  

 

Burmistrz – powiedział, że wie, jak żyją rolnicy, ale teraz każdemu jest ciężko.  

 

Zamkniecie dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy Drawno na 2025 rok (druk nr 63) (2024-11-26 11:51:10) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 

ZA - 9 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Tomasz Kic; Agnieszka 

Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta Kucharska; Karol Lewdański; Sławomir Nowak; 

PRZECIW - 4 - Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Janusz Lewandowski; Agnieszka Traczyk; 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Aleksander Dementiew; 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:02:05:31 do 02:49:40/ 

 

/Uchwała Nr VIII/42/24 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. / 

 

 

Pkt. 8 Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że w dniu 3 grudnia 2024 r. o godz. 1515 odbędą się wspólne 

posiedzenie komisji rady oraz dnia 4 grudnia 2024 r. o godz. 1515 odbędzie się sesja Rady Miejskiej w 

Drawnie  zwołana w trybie nadzwyczajnym w związku koniecznością podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia opłaty za wywóz nieczystości. Następne posiedzenie Rady zwołane w trybie zwyczajnym 

odbędzie się w dniu 23 grudnia 2024 r. o godz. 900 .  

 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Emilianowicz – zapytał na jakim etapie jest remont ulicy 

Choszczeńskiej oraz jak wygląda sprawa zalewania pól na drodze Dominikowo-Barnimie. Zapytał, 

kiedy zostaną wykonane nasadzenia na promenadzie na ulicy Kaliskiej.   
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Radny Sławomir Nowak – zapytał czy w przyszłorocznym budżecie gminy zostały zaplanowane 

środki finansowe dla nowo powstałego Klubu Sportowego „Drawa” Drawno. 

 

Zapytał, gdzie w gminie można oddać zużytą wełnę mineralna, styropian i papę. 

 

Zapytał, czy zostały podjęte jakieś działania w sprawie powiększenia terenu Drawieńskiego Parku 

Narodowego. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Emilianowicz – zaproponował, aby przesłać radnym na najbliższe 

posiedzenie komisji regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie.    

 

Grzegorz Wiśniowski Kierownik Referatu Planowania i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w 

Drawnie – w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Drawno powiedział, że 

regulamin precyzyjnie określa jakie odpady możemy odebrać w PSZOK-u. Czyli są to odpady 

komunalne oraz gruz w ilości 200 kilogramów bezpłatnie, natomiast powyżej 200 kilogramów 

odpłatnie. Natomiast takich odpadów budowlanych jak wełna, styropian, papa itp. nasz regulamin nie 

dopuszcza. Taki materiał budowlany należy na własny koszt zutylizować w zakładzie, który się tym 

zajmuje. Gminę Drawno obsługuje Firma ATF z Mirosławca do której można zawieść takie odpady.  

W przyszłym roku, kiedy zostanie wybudowany nowy punkt odbioru odpadów będzie można 

rozbudować regulamin, aby dopuścić składowanie odbudów budowlanych innych niż gruz. 

 

Radny Tomasz Kic – prosi o montaż dodatkowej lampy na drodze do Podlesia, uporządkowanie koszy 

na odpady na cmentarzu oraz o zwrócenie uwagi firmie odbierającej odpady, aby odbierała odpady, 

które mieszkańcy wystawiają w dzień odbioru nieczystości. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – zwrócił się do mieszkańców Święciechowa, aby nie wyrzucali gruzu na 

dzikie wysypisko, ponieważ wywóz tego składowiska będzie bardzo kosztowne dla gminy, 

 

Zapytał, czy skuteczne jest telefoniczne informowanie rolnika o zaleganiu w opłacie za podatek. 

Zapytał w jakim celu i z czyjej inicjatywy jest to robione.  

 

Zapytał, czy do urzędu wpłynęły skargi mieszkańców Barnimia, którzy się skarżą na nieprzyjemny 

zapach, który wydobywa się z kanalizacji. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk – powiedział, że rolnicy składują odpad w postaci folii po sianokiszonce. 

Jeżeli rolnicy w 2025 roku nie otrzymają pomocy z państwa na utylizację folii to dzisiejsze obniżenie 

podatku rolnego pokryje gospodarstwu utylizację odpadu.  

W związku z realizacją przez powiat choszczeński inwestycji drogowej w stronę Dominikowa 

powiedział, że należy uregulować sprawy z właścicielem przyległej do drogi działki. 

 

Sołtys Sołectwa Konotop Beata Wińczyk – w związku z wstrzymaniem funduszy sołeckich zapytała, 

jak sołtysi mają organizować pracę osób skazanych, którym mają przydzielonych do pracy w danym 

sołectwie. 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że wydatki sołtysów zostały wstrzymane, ponieważ wpływy 

dochodów do budżetu są mniejsze. Wstrzymanie funduszu dotyczyło nierozpoczętych jeszcze 

inwestycji i przedsięwzięć, które nie są pilne w danym roku. Natomiast bieżące wydatki, które 

wymagają środków finansowych po ustaleniu z burmistrzem są realizowane. 

 

Radna do Powiatu Małgorzata Buchajczyk - powiedziała, że obecnie traw zakończenie inwestycji 

drogowej do Zatomia. Obecnie rozpoczęto inwestycje drogową w Barnimiu. W przyszłym roku 

będzie robiony fragment drogi w Niemieńsku. 
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Poinformowała, że Spółdzielnia Socjalna „Nad Drawą” przystąpiła do przetargu na sprzątanie drogi 

wojewódzkiej.     

  

Burmistrz – w sprawie inwestycji drogowej na ulicy Choszczeńskiej – powiedział, że jako radny 

poprzedniej kadencji miał zapewnienie, że inwestycja miała kosztować około dwunastu milionów i 

miała przebiegać od boiska sportowego w kierunku centrum miasta do ronda. Inwestycja miała 

obejmować wymianę asfaltu, który był finansowany przez Urząd Marszałkowski. Następnie miało 

być robione przyłącze energetyczne przez firmę Enea oraz miała zostać położona nowa nitka wody.  

Po objęciu urzędu burmistrza uzyskano informację, że ta inwestycja nie została ujęta w budżecie 

Urzędu Marszałkowskiego na 2024 rok. Po szybkiej interwencji i rozmowach z marszałkiem 

otrzymano potwierdzenie, że środki na ten cel zostaną zaplanowane w budżecie na 2025 rok. Również 

pozostałe inwestycje na tej drodze zostały przeniesione, 

 

- w sprawie drogi w Barnimiu – powiedział, że po otrzymaniu mandatu burmistrza podjął rozmowy ze 

starostwem powiatowym w sprawie realizacji inwestycji na tej drodze. W tych rozmowach błędem 

było to, że zapewniania złożone przez powiat nie zostały potwierdzone na piśmie.        

W miesiącu październiku br. odbyło się spotkanie w Regionalnym Zarządzie Gospodarki Wodnej 

Wodach Polskich w Bydgoszczy w sprawie wycinki trzciny na jeziorze oraz na temat drogi w 

Barnimiu. Obecnie trwają prace nad znalezieniem rozwiązania problemu zalewanej drogi w Barnimiu.  

Również na początku listopada br. w sprawie rowu melioracyjnego w Barnimiu odbyło się spotkanie 

w Pile. W dniu 29 listopada br. w Drawnie odbędzie się spotkanie z przedstawicielami Wód Polskich 

na którym gmina przedstawi swoje koncepcje w tej sprawie.  Po akceptacji rozpocznie się inwestycja, 

która będzie bardzo kosztowna dla gminy, 

 

- w spawie wykonania nasadzeń krzewów wzdłuż promenady przy jeziorze Grażyna – powiedział, że 

nasadzenia zostaną wykonane w przyszłym roku, 

 

- w sprawie zaplanowana środków finansowych dla nowo powstałego Klubu Sportowego „Drawa” 

Drawno – powiedział, że środki finansowe dla nowego klubu będą zaplanowane w przyszłym roku, 

 

- w sprawie powiększenia granic Drawieńskiego Parku Narodowego – powiedział, że zostanie 

zorganizowane w tej sprawie spotkanie, natomiast złożone wnioski przez radnych zostaną ujęte w 

planie,  

  

- w sprawie telefonicznego informowania rolników o zaleganiu w płaceniu podatków – powiedział, że 

ta forma informacji jest szybka i skuteczna. Taka forma informowanie nie rozpoczyna jeszcze 

procedury egzekucyjnej. 

 

Na pozostałe zapytania odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie. 

 

     

Pkt. 9 porządku obrad - Zakończenie obrad VIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady – wobec wyczerpania porządku zamykam obrady VIII sesji Rady Miejskiej w 

Drawnie. Godz. 1235. 

 

 

 

Protokołowała:                                                                                           Przewodniczył: 

Dorota Maciejewska                                                                                  Aleksander Dementiew 

 

Szczegółowy przebieg sesji jest dostępny na stronie www.drawno.pl w zagadce System Rada.  


